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Børn & Unge 

Søvind Skole & Børnehus 
 

Ravnebjerget 12 
8700 Horsens 

Telefon: 76291755 
 

 
4. Ordinære bestyrelsesmøde 23/24 
Mandag 29.01.2024 
 
kl. 19:00-21:00  
 

Fraværende: Ditte, Betina, Andrea, Pernille 
 
I = information, D = drøftelse, B = Beslutning  

 
1. Evt. 
 
Byggesagen: Ulla og jens har haft besøg af kommunen ift. det nye byggeri. Det bliver ikke 100 
procent nybyg, men vores ønske er primært at Samdriften bliver bygget sammen. Måske tilbyg? 
Overvejelserne går på hvor der lettest og billigst kan bygges til.  
 
Fondsansøgninger: Shaun har én kandidat, Morten (en forældre til en dreng i Børnehaven og som pt. 
er med i forældrerådet), der gerne vil skrive fondsansøgninger for os. Vi diskuterer om ikke det er en 
idé at få gang i noget ansøgnings-værk i mellemtiden (indtil der kommer noget nyt byggeri). Ulla 
inviterer Morten til et møde.  
 
Nytårskur på Rådhuset: Ole deltog i et interessant arrangement, hvor der blev talt meget om de 
steder de bygger på skoleområdet og ikke så meget om udfordringerne i kommunen.  
 
 
2. Korte efterretninger (I) 

a. Eleverne  
 
Sidste elevrådsmøde. Har et tema om trivsel og har talt om hvordan man eventuelt kan få det bedre 
hvis man ikke har lyst til at gå i skole. Der skal være elevinddragelse på trivselsområdet: lovpligtig 
undervisningsmiljø-undersøgelse. 
 

b. Bestyrelsesformanden (intet at bemærke) 
 
Ledelsen, Børnehus/Dagpleje (Fremadrettet hedder punktet: ”Nyt fra ledelsen, Samdriften”) 
 
Vuggestue-status: De er meget udenfor i vuggestuen i sommerplanen, hvilket fungerer rigtig godt – 
de har lige nu fokus på at foretage tiltag så vinterplanen kommer til at fungere bedre.  
Fokus på selvhjulpenhed.  
Stor omvæltning med madkasser, for både børn og voksne, men det fungerer nu.  
Vuggestuen laver en aktivitetsplan ca hver anden måned. 
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Børnehave-status: Der arbejdes pt. med visuel støtte hos Marie-hønsene: grupper/aktiviteter 
visualiseres på plancher og der bygges ”familiehuse”, der skal hænges op på stuerne og udsmykkes 
med billeder af børnenes voksne/børn/bedsteforældre/kæledyr. 
Fokus på relationer på tværs af børn og voksne.  
Børnemøder er et nyt tiltag, hvor børnene skal inddrages i dialogen.  
Der kommer TEfL (pædagogiske konsulenter) og hjælper med forslag til aktiviteter over middag, da 
det har været et lidt udfordret tidsrum 
Kommunikationen på AULA er lige nu meget eksplicit fra Børnehuset med fuldt overlæg. 
 
Samlet for Samdriften. Vi er i gang med at lave nogle samarbejdsaftaler/timeaftaler (dagpleje 
inkluderet). På sigt vil Ulla gerne have aftaler med indskoling også. 
 
Naturbus kører, tur til Endelave med Dorthe (børnehaveklassen) og Storebørnsgruppen evt. i uge 9. 
 
Personalets trivsel: Ulla beretter om fin trivsel, god stemning. Trivselsundersøgelse i september. Der 
ansættes en medhjælper i stedet for Nicki.  
 
Forældreråd: Det primære fokus i gruppen er på børn og fællesskab. Forældrerådet vil gerne 
understøtte aldersgrupperne. Fællesspisning på årgangene i foråret. Arbejdsgruppe kigger på at 
skabe sammenhæng ml. de to legepladser. Også en gruppe, der kan hjælpe med rekruttering til 
bagning etc. 
 
Arbejdsdag: Der kom ikke særlig mange. Undren over hvorfor der ikke kommer flere og om folk 
overhovedet læser mails. Hvordan når vi ud? 
 
Førstehjælp: Kursus i førstehjælp i uge 27 i skolen. Kan man invitere personalet fra børnehaven 
også? Og bede forældrene om at holde hjemme hvis man kan? Måske kan personalet deltage i hold? 
Ulla kigger videre på det. 
 
Fællespasning sommer og jul: Vi deltager fortsat i samarbejdet med Hovedgård og Gedved. De tager 
uge 28/29 og 30, hvis vi vil tage dagen efter Kristi Himmelfart og dagene ml jul og nytår.  
 
Økonomi-møde: Møde med Henrik Kallestrup, succeskriterie lige nu er budget-overholdelse og der 
er ikke krav om at dække underskud lige nu, fremtidig overskud bruges til at dække det. 
 
Hallen. Udgifterne til el, vand og varme ligger i skolens bygningsdrift og kompenseres. Stikker det af 
og priserne pludselig stiger, dækkes det ind udefra.  
 
Episode i fredags. Hændelse med besøg på pornoside i 6.klasse. Er håndteret.  
 
Fastelavn: Datoer er meldt ud. Samme dato i hele Samdriften 
 
Årshjul. Det er Ulla og Jens gået i gang med, er kommer udkast til de formelle ting som bestyrelsen 
skal forholde sig til. 

 
c. Ledelsen, Skole/SFO 

 
Generel trivsel på skolen 

a. Høringssvar 

 

1) Klassekvotienter – det har vi ikke rigtig nogen holdning til. Jens svarer. 



Dagsorden fællesbestyrelsen 
  
 

  
 

 
3 

2) Hvor ofte skal der være valg til skolebestyrelserne? Forslag er at man vælger bestyrelser for to år 
af gangen. Vi diskuterer hvorvidt kontinuiteten bliver et problem. Fordele kan måske være at det er 
nemmere at rekruttere. Vi fastholder den nutidige model. 
 

b. Medlemskab af skole & Forældre – vi fastholder 
 

3. Skolebus, noget nyt? Ikke pt, den skal ned og vende fortsat- 

 
4. Skolens økonomi. Vi ender med et overskud på 80 000.  

 
5. 1/8 ny dagtilbudschef. Anne Bust går på pension. 
 
6. Punkt til næste møde: økonomi, årshjul, rekruttering af bestyrelsesmedlemmer 

 
Referent: Marie Højlund Bræmer (Otto, Jørgen, Elise) 
mail: mariebraemer@hotmail.com 

 
Bestyrelsesformand: Ole Hoffgaard Munk (Carl, Willum og Leopold)  
mail: ole@hoffgaardmunk.dk 

 
Næstformand: Ditte Hermansen (Eigil, Vera og Aksel) 

mail: hermansenditte@gmail.com  

 
 
  
 
 
 
 
 
 
 


